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Ter inleiding: 
Naar aanleiding van het inspreken door de voedselbank op 13 mei hadden we een gesprek met 
een houder van een deel/ buurtkastje.  Zij gaf aan dat de deelkastjes in Dieren nagenoeg stil 
liggen omdat er inwoners zijn die alles in de kastjes meenemen. Het zou weergeven dat er veel te 
veel vraag is naar diverse producten en dat het aanbod niet toereikend is. 
Vraag en aanbod voor de inwoners die gebruik mogen/ kunnen maken van de voedselbank/ 
deelkastjes, sluiten niet meer op elkaar aan.  Een oorzaak is o.a. dat supermarkten minder 
aanbieden aan de voedselbank/ deelkastjes. Het ruilen door de buurtbewoners van bruikbare 
spullen en producten via de buurtkastjes is minimaal. De vraag naar verschillende producten is er 
wel en is groeiend. 
 
Vraag 1 
Het scenario dat geschetst is door de vertegenwoordiger van de voedselbank, namelijk dat er een 
korting op het budget van 25% staat genoteerd, maakt dat houders van de buurt/ deelkastjes hun 
adem inhouden. Als het aantal gebruikers van de voedselbank afneemt, verwachten zij een 
toeloop naar de kastjes middels een “waterbed effect”. Het gebruik van de kastjes is niet te 
controleren, sommige houders hebben hier een dagtaak aan. 
A Is de gemeente Rheden op de hoogte van het wel en wee van de buurt/ deelkastjes op dit 
moment? 
B Wat is precies de rol van de gemeente in relatie tot de buurt/ deelkastjes? 
Antwoord: 
A. Gemeente Rheden volgt de ontwikkeling van de buurtkastjes. Afgelopen maand is er een 
gesprek geweest met Lokaal Rheden (beheerder en facilitator van diverse deelkastjes). Het beeld 
dat u schetst werd in dat gesprek onderschreven.  
B. Gemeente Rheden is gesprekspartner voor beheerders. De buurtkastjes zijn een 
inwonersinitiatief en worden beheerd door inwoners. De aanschaf van kastjes wordt soms met Ik 
buurt mee! waardecheques gefinancierd.  
 
Vraag 2 
Welke organisaties kunnen inwoners “toelaten” tot het bestand van gebruikers van de 
voedselbank. Daar is wat onduidelijkheid over. 
Kunt u daar wat meer duidelijkheid in verschaffen? 
Antwoord: 
De Voedselbank gaat zelf over het toelaten van inwoners voor voedselhulp. De aanvragen tot 
toelating kunnen door alle hulpverleners worden ingediend (ook vrijwillige hulpverleners). Denk 
hierbij aan organisaties zoals de gemeente, Incluzio en bewindvoerders als professionals en 
organisaties zoals Humanitas en Vluchtelingenwerk vanuit vrijwilligers.  
 
Op dit moment is de Voedselbank ook gestart met de optie om inwoners voor zichzelf een 
aanvraag te laten doen. Inwoners krijgen dan een maand een voedselpakket en worden verzocht 
voor een verlenging contact op te nemen met een hulpverlener.  
 
Vraag 3 
In het verleden heeft de Voedselbank haar toegangsregels verzwaard. Daardoor zijn een aantal 
gebruikers destijds uitgesloten. Inmiddels zijn de regels weer versoepeld. Er is de vrees dat dit 
onvoldoende bekend is bij de mensen die destijds zijn uitgesloten. 
Is bij u bekend of en evt. hoe deze mensen zijn geïnformeerd over de gewijzigde regels waardoor 
zij wellicht wel weer in aanmerking komen voor steun door de voedselbank. 



 

 

Antwoord: 
De voedselbank geeft aan dat hulpverleners en aanvragers niet achteraf worden ingelicht 
over wijzigingen in aannamebeleid.  
 
Vraag 4 
Enkele houders van buurtkastjes gaan juni uitroepen tot maand van het buurtkastje. Zij proberen 
op verschillende manieren en met gebruik van (incidenteel) sponsorgeld de noodzaak tot delen 
van producten in de buurt, weer onder de aandacht te brengen. Een idee dat in ons gesprek 
geopperd werd, was gericht op het vormen van een “Minima- supermarkt”. Dit concept is in 
meerdere gemeenten reeds succesvol gestart. 
Is het mogelijk dat we met houders van de buurtkastjes, de vertegenwoordigers van de 
voedselbank en de gemeente Rheden hier eens nader over van gedachten kunnen wisselen? 
Antwoord: 
Als deze behoefte er ligt vanuit de houders van de buurtkastjes en de Voedselbank hiervoor open 
staat, staan wij open voor een gesprek hierover.  
De Voedselbank maakt op dit moment zelf ook deze beweging. Voor inwoners uit Velp en Arnhem 
Noord wordt een nieuw uitgiftepunt geopend waar inwoners zelf kunnen kiezen uit de beschikbare 
producten. Dit is hetzelfde concept als de winkel van de Voedselbank in Arnhem Zuid.  
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